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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 27. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 18. novembra 2024 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 

v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Srdečne Vás vítam na dnešnom 27. (mimoriadnom) 

rokovaní Rady starostov. Z celkového počtu 22 je prítomných 16 starostov MČ, takže 

konštatujem, že sme uznášaniaschopní. Všetci ostatní kolegovia sa nám ospravedlnili či 

už pre neodkladné povinnosti alebo sú aktuálne na stretnutí ZMOS-u na Štrbskom Plese.   

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: JUDr. Ing. Miloš Ihnát a Ing. Gabriel Krištof  

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania vám bol doručený. Budeme 

sa zaoberať veľmi dôležitým bodom a to je štatút a ešte by som rada prerokovala jeden 

bod, keďže bol vsunutý na zajtrajšiu MR, ktorá bude ráno a myslím si, že by bolo 

neefektívne, keby sme zvolávali ešte predtým RS. Je tu jeden bod, ktorý si doplníme 

a volá sa Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy „Podpora a rozvoj výskumu, 

vývoja a inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej 

praxe“, kód výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST. Takže tento bod by som chcela 

zaradiť do programu dnešného rokovania. Takže dávam hlasovať o tom, aby sme doplnili 

tento bod, ktorý som pred chvíľou prečítala. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 1 -  za: 16, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že doplnený bod bol schválený. Má niekto 

nejaký bod, ktorý by chcel doplniť do programu? Ak nie, budeme hlasovať o programe 

ako celku aj so zaradeným bodom. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 2 -  za: 16, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program dnešného rokovania bol 

schválený. Vítam medzi nami aj pána riaditeľa, ktorý kontinuálne pokračuje po finančnej 

komisii. 

- - - 
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Bod č. 1 

Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice – prerozdelenie výnosu dane z príjmu pre mestské 

časti 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čo sa týka prvého bodu materiál vám bol doručený, bude 

prerokovaný aj zajtra na MR. Videli ste, ako sú tie % nastavené. Mal tu určitý návrh aj 

pán zástupca Matoušek, ktorý prišiel s %. Doručila som mestu aj ja návrh podľa toho, ako 

sme si to koncipovali presne na začiatku roka, aby nám vyšlo približne 17,1 mil. Teda, 

aby sa tie % v štatúte upravili minimálne o 2 % pre veľké MČ, Luník IX +2,3 %,  

KVP 2,8 % a malé MČ +5,4 %. Bohužiaľ, udalosti a aj skutočnosti, ktoré nastali aj v štáte 

alebo v legislatíve, ktoré majú negatívny dopad aj na mesto a obce je to, že nám DPFO 

vypadlo 21,5 mil. EUR. Čiže sme na úrovni 107,5 mil. a s týmito peniazmi máme  

na formulovaný vzorec a + navýšenie DPH a miera inflácie. Čiže každý vidí aká 

ekonomika a čísla momentálne pre MČ vychádzajú. Čiže mesto doručilo návrh navýšenia 

pre jednotlivé MČ. Aktuálne vychádzajú z týchto možností, ktoré sú na stole. Je  tu 

predikcia, pretože jednotlivé ukazovatele ešte v štáte by mali nejakým spôsobom na konci 

dňa sa doladiť.  Vypustil sa z toho ten odsek, ktorý tu minule pán primátor prezentoval. 

Keďže tam boli viaceré argumenty proti, aby sa neobjavoval v štatúte, pretože sa dal 

vykladať rôznym spôsobom a mohlo by sa stať, že ak budú navýšené finančné prostriedky 

DPFO, aby sa nepolemizovalo, že či tie finančné prostriedky patria aj MČ. Tak sa to 

vypustilo. Aktuálny návrh mesta Košice na úroveň nastavenia 107,5 mil. a všetky tie 

úlohy, ktoré musím mesto zabezpečiť vychádza pre veľké MČ 10,8 %, pre MČ Luník IX 

vychádza 13,22 %, pre MČ KVP 16,22 % a pre malé MČ 31,5 %. V tohtoročnom 

rozpočte bude ešte prerozdelené to, čo bolo poukázané zo štátu. Musíme k tomu na MZ 

ešte schváliť uznesenie, aby sa prerozdelili finančné prostriedky, ktoré sú dotáciou  

pre mesto, ale v konečnom dôsledku znamenajú výpadok finančných prostriedkov  

na DPFO. Z hľadiska budúcoročného rozpočtu si každý vie v tabuľke pozrieť, ako by sa 

mu mali vyvíjať poplatok za rozvoj, daň za psa + transfer, ktorý je doplatok zadržaných 

podielových daní. Čiže tých 50 % pre všetky malé MČ a 25 % pre veľké MČ, čo bude 

414 886 EUR. Potom ostáva doplatok pre mesto Košice na ďalší rok. Ja som vás 

poprosila, aby ste poslali aj mne do mailu vaše pripomienky a vaše návrhy. Jav viem, že 

mnohí starostovia chápu situáciu, v ktorej sa mesto Košice nachádza a teda vedia, že je 

to neľahká situácia aj pre mesto, ale jednak aj pre MČ. Takže rozprava je otvorená. Nech 

sa páči, pán starosta Vrchota.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Dobrý deň kolegovia. Čo sa týka toho návrhu 

prerozdelenia finančných prostriedkov, keď sme minulý rok schvaľovali úpravu tohto 

prerozdelenia, tak tie % sadzby, ktoré tam boli nastavené, boli natavené aj s ohľadom  

na to, že áno, v ďalšom roku bude do tohto systému prerozdelenia finančných 

prostriedkov zahrnutý aj január, február, ktoré boli 2 najsilnejšie mesiace. Neviem či ten 

nárast peňazí, tzn., že dobre, klesáme na výbere na 107 mil. EUR, ale že či sa tam jedná 

pomerne to % čo sa odoberie, či sa jedná napriek tomu o nárast, resp. pokles. To je jedna 

vec. Druhá vec je tá, že aj každá jedna MČ na to, aby fungovala a robila tie projekty, ktoré 

chce bude tiež čeliť zvýšenej DPH, bude tiež čeliť 80 EUR-ovým odmenám a ďalším 

veciam. Ďalšia vec, ktorú k tomu chcem povedať je, že zavádzame do štatútu nové 

sadzby. Ja by som bol osobne omnoho radšej, aby sa to potom aj lepšie prepočítavali 

a bolo by to jednoduchšie na prepočítavanie, aby to bolo zaokrúhlené na celé čísla.  

To znamená, že nie 10,8 %, ale 11 %, nie 31,5 % ale 32 %.  
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p. Čop, riaditeľ MMK: Na základe dohody, ktorá znela a bolo tam aj to samotné ustanovenie, 

ktoré začínalo tým, že v prípade, že bude zákonná povinnosť alebo bude definované 

inakšie, že sa nejedná o podielovú daň, ale o dotačnú schému. My to tam nevieme 

ovplyvniť, pretože to je rozhodnutie priamo toho, ten zdroj financovania určuje.  

Tak vzhľadom na to, aby to nekomplikovalo výklad tohto štatútu, sme tento bod vypustili. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pani starostka Súkeníková, nech sa páči. 

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Dobrý deň. Ja by som sa rada vyjadrila k tomu 

prerozdeleniu tých %. Nie som s tým veľmi stotožnená z toho dôvodu, že rok 2024  

pre MČ Košice Juh bol veľmi náročný. My sme rozpočet schvaľovali až máji a aj tak 

nemáme naplnené tie podielové dane, ktoré si dali do toho rozpočtu. A ku koncu októbra 

máme aj stratu z toho dôvodu, že nám chýbajú nejaké financie okolo 140 tis. a pokiaľ sa 

navýši náš rozpočet o tie jednorazové odmeny pre zamestnancov, tak budem potrebovať 

ďalších 100 tis., keďže mám 98 zamestnancov a neviem ako to v roku 2025 utiahnem, 

keďže aj na výpovede pre zamestnancov resp. zmenu organizačnej štruktúry je potrebné 

vyčleniť odchodné, odstupné. A už teraz som na tom tak, že v MČ nie zastupiteľnosť  

a veľa funkcií je kulminovaných.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pani starostka. Nech sa páči, pán zástupca 

Roman Matoušek. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som 

sa chcel vrátiť k roku 2024. Pri predikcii 129 mil. a pri % nastavení, ktoré sme mali 

nastavené v rámci tej sumy 129 mil. EUR, by sme dostali sumu na úrovni 17 mil. EUR 

pre MČ. Tým, že prvé 2 mesiace sme išli v provizóriu, sme boli obratí zhruba  

o 1,5 mil. EUR v rámci tohto. Ak by sa nič neudialo a v tomto roku by nedošlo ku zmene 

kompetencií a prenosu peňazí z originálnych kompetencií na prenesené kompetencie, 

pohybovali by sme sa tiež na tej istej úrovni 17 mil. EUR pre MČ. Ale z toho dôvodu, že 

sa udiala táto vec z tretích strán, ja som vychádzal naozaj len z matematického prepočtu, 

kde rozdiel 129 mil. voči 107,5 mil. mi vychádzalo 20 % rozdiel a to som nám preniesol 

aj do týchto prepočtov a sumy, ktoré boli pôvodne nastavené na úrovni pre malé MČ  

28 % po navýšení predstavujú 33,6 %. Pre veľké MČ zo sumy 10 %, predstavuje tých  

20 % nárast na 12 %, pre KVP je to z 15 % na 18 % a pri Luníku IX je to z 12 %  

na 15 %. To by predstavovalo sumu pre MČ v tomto prípade o zaokrúhlení  

17,18 mil. EUR. To je presne to, čo by prišlo v roku 2024, keby sme neboli prvé 2 mesiace 

v provizóriu. A uvedomme si to, že o tie peniaze sme boli my ukrátení. Lebo ten vzorec 

počítal aj s týmito peniazmi, bohužiaľ bol prijatý v neskoršom termíne a teraz zrazu sa 

všetci bavíme o sume 15,6 mil. EUR. To nie je pravda. My sa máme baviť o sume  

17 mil. EUR pre MČ. Aj z tohto dôvodu si dovolím predložiť na zajtrajšom zastupiteľstve 

pozmeňujúci návrh. Všetkým starostom som zaslal aj tento pozmeňujúci návrh a neviem 

či je to možné, či ja môžem predkladať takéto návrhy. Ak je to možné, ja by som bol rád, 

ak by sme sa bavili aj o tomto mojom návrhu. A ak je to možné, ak môžem predložiť 

návrh, aby sme hlasovali aj o tomto návrhu. Ak to nemôžem predložiť teraz, tak využijem 

svoje právo na predloženie na zajtrajšom zastupiteľstve. Ja očakávam, že sa niekto 

stotožní s týmto mojim návrhom. Všetci starostovia ste obdržali tento návrh do emailu 

ešte pred 2 týždňami. Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán František Ténai, starosta MČ Sever. 
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p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ďakujem veľmi pekne. Pán zástupca starostu, ja som 

prekvapený, že nevidím pána starostu už neviem ktorý krát. Ak ste si to zle spočítali vy 

tí, ktorí predkladali ten návrh, myslím, že to bol pán Babušík a pán Vrchota a teraz sa 

hráme, že to bolo prijaté v marci a každý mesiac je prísun financií z podielových daní.  

To znamená vedeli ste veľmi dobre alebo mali ste to mať naštudované veľmi dobre, ako 

to beží. Stále tu pán zástupca točíš jednu vec, 17 mil. aj niečo. Áno, môžete byť  

za pekných, ale dostali sme a buďme radi, že dostaneme tie peniaze, ktoré dostaneme tých 

15,6 mil. aj na základe tohto prepočtu a týchto možností, ktoré sú. Ja neviem, pred 

chvíľkou sedela finančná komisia a boli by sme radi, keby ste nás oboznámil, či finančná 

komisia toto prerokovala alebo neprerokovala a či to odsúhlasila alebo nie, poprípade či 

odsúhlasila návrh rozpočtu na budúci rok. Takže či sa komisia zaoberala týmto prepočtom 

štatútu a či bol prijatý návrh rozpočtu na rok 2025. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Igor Petrovčik, starosta MČ Staré 

Mesto.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ďakujem. Ja som chcel povedať dosť podobne 

ako môj predrečník. Chcel som sa opýtať, že aké sú najnovšie výstupy z finančnej 

komisie. A keď, neviem či to zmení, ale skúsme nájsť nejaký kompromis. Ja rád poslúžim 

na to, že predložím tento materiál oficiálne ja, ako starosta do RS, aby sme tu o tom 

rokovali a hlasovali. Takže ja si to osvojujem, ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, pán starosta Marcel Vrchota s faktickou.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Čo sa týka pána starostu Ténaia,  

nemaj obavu, bolo to dobre spočítané a zároveň to bol ústupok toho, že v minulom roku, 

lebo kolegovia, tí ktorí ste tu dlhšie a pôsobíte dlhšie ako starostovia, no neviem koľko  

z posledných 10-tich rokov nebol krízový rok, kedy by nebol problém pri zostavovaní 

rozpočtu. Stále sú nejaké veci, stále nám či už vláda, externé situácie, mimoriadne situácie 

alebo X ďalších vecí, stále nám proste vybehne nejaký problém. Samozrejme je 

najjednoduchšie, aby MČ povedali, že no tak dobre, my sa uspokojíme s menšou sumou. 

Okej, ale aj nás to ťahá a tlačí do situácií, kedy aj my musíme horko-ťažko bojovať 

s mnohými vecami, vysvetľovať poslancom, že na toto nie sú peniaza a pritom sú to veci, 

ktoré mesto nepokrýva. A hlavne v prípade menších MČ, myslím, že mi kolegovia dáta 

za pravdu, že je to ešte náročnejšie. Ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán zástupca Matoušek.  

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem pekne. Áno,  

pred chvíľkou skončila finančná komisia, kde sme si prešli jednotlivé kapitoly 

programového rozpočtu pre rok 2025 a jedna z kapitol bola aj Správa MMK, kde nárast 

zhruba o 2 mil. na správu MMK, tzn. zamestnancov a správu zamestnancov. Keď som si 

to premietol, tak to predstavuje zhruba 10 % navýšenie nárastu miezd s energiami  

a so všetkým a keď si to takto premietnem aj na MČ, tak k 15,5 mil., keby sa navýšilo 10 

%, tak to predstavuje presne tú sumu 1,5 mil. EUR, ktorú ja požadujem v rámci svojho 

návrhu. Takže predstavuje to spolu sumu 17 mil. EUR. V rámci štatútu bolo prijaté 

stanovisko k predkladanému návrhu, ktorý bol predložený z dielne pána primátora. 

Nehovorím, že to bolo jednohlasné, ale bolo to prijaté. V rámci programového rozpočtu 

bol prijatý rozpočet tak, ako bol predložený. Nehovorím, že to bolo zase jednohlasné, ale 
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bolo to prijaté. Takže to sú stanoviská a keď sa bavíme o tom, aj MČ rastú náklady tak, 

ako rastú náklady MMK. Ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Hlási sa pán riaditeľ, nech sa páči. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Na finančnej komisii rozpočet bol schválený. Čo sa týka pozmeňujúceho 

návrhu ohľadne štatútu a prerozdelenia finančných zdrojov, tak návrh predložený  

na finančnú komisiu nebol zo strany pána zástupcu. Takže to je asi k tomu. A keď sa 

budeme baviť o jednotlivých bodoch, ktoré tu spomínal, tak aj v rámci diskusie, ktorá 

bola k jednotlivým programom rozpočtu, tak bola otvorená aj otázka týkajúca sa 

interných služieb a nákladov na MMK. Bolo tam priznané, že v rámci nákladov  

na zamestnancov je kalkulované 6 % navýšenie nákladov na mzdy a súvisí to s tým, že je 

tu vývoj platov, sú tu tabuľkové platy, takže tam je započítaný prirodzený nárast platov, 

ktorý je spojený so zamestnancami. Čiže nie je to tých 10 %, ako sa tu komunikuje. Ešte 

aby som doplnil, samozrejme ja by som bol tiež radšej, keby sme si rozdeľovali väčšiu 

sumu, ale keď sa dlhodobo konajú zásahy zo strany vlády čo sa týka príjmov samospráv 

vo veci podielových daní a z dlhodobého hľadiska tento príjem nie je možné kontinuálne 

plánovať a manažovať. Bohužiaľ, tak ako bolo povedané, každý rok musíme riešiť nejakú 

jóbovku, ktorou vláda svoje výpadky rieši na úkor samospráv. Opakovane sa toto deje. 

Kroky, ktoré boli prijímané v minulosti, či už v rámci sociálnej a rodinnej politiky, dnes 

sú zase riešené v rámci školstva a sú riešené ďalšie veci ohľadom konsolidačných 

dopadov, ktoré ponesú samosprávy, a ktoré sú pre mnohé samosprávy dá sa povedať  

až likvidačné.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za vysvetlenie pán riaditeľ. Nech sa páči, 

hlási sa pán starosta Balčík.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ďakujem pekne za slovo. Ja budem rozprávať teraz 

zo svojej pozície. My ako MČ máme priamo zadefinované v štatúte povinnosť vykonávať 

samosprávne pôsobnosti, teda kompetencie, o ktorých tu stále hovoríme. Sú nám priamo 

zverené zo štatútu. Je to čistota a údržba verejných priestranstiev, správa cintorínu 

a pohrebísk, správa pozemných komunikácií, správa a údržba verejného osvetlenia, 

kultúra a šport. Na výkon týchto samosprávnych kompetencií, resp. pôsobností v zmysle 

štatútu, ktoré nám prikazuje štatút robiť, my potrebujeme aj finančné zdroje, aby sme to 

vedeli zabezpečiť. V minulých rokoch nám mesto Košice dávalo účelové transfery  

pre malé MČ to bolo cca 40 tis. Od týchto dotácií sa upustilo, prešlo sa na pevné % 

financovanie z dane z príjmov fyzických osôb. Následne sme mali možnosť čerpať FAST 

CARE. To bolo 44 tis., ktorý pripadal na MČ Kavečany, ale tým pádom všetky externé 

zdroje zhasli. Takže Kavečany, aby vedeli robiť samosprávne kompetencie, tak už v roku 

2023 museli požiadať banku o kontokorent vo výške 40 tis. EUR a keď sa ten kontokorent 

minul, tak v tomto roku bol úver z banky vo výške 35 tis. EUR a to na to, aby sme 

dokázali vykonávať kompetencie, ktoré podľa štatútu vykonávať máme. Takže my týmto 

spôsobom nastavenia financovania stále padáme hlbšie a hlbšie do dlhov, kedy sa pomaly 

začneme dostávať na hranicu dlhovej brzdy a my tie kompetencie nebudeme môcť 

vykonávať. Riešenie je asi také, že buď sa nám navýši % z rozpočtu mesta na výkon 

kompetencií alebo potom nech si mesto Košice zoberie od nás späť kompetencie. 

Ďakujem pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Dobre zhrnieme si to. Máme 

na stole materiál z dielne mesta Košice prispôsobený na sumu 15,6 mil. Na DPFO je 
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o 21,5 mil. menej narozpočtovaných, vychádza to z aktuálnych prognóz štátu. Poprosila 

som vás, kto má nejaké pripomienky, aby ich k tomuto materiálu adresoval, aké by tam 

navrhoval úpravy v rámci týchto možností. Takže ak máme nejakú zmenu %, samozrejme 

to musí byť napočítané, z ktorých položiek ich vezmeme. Máme tam chodníky 950 tis., 

tie sa dajú škrtnúť, sú aj iné ciele, ktoré sa dajú škrtnúť. Čiže je to o matematiky komu 

zoberieme a kam to presunieme. Vnímam túto nespokojnosť. Ja som ju aj adresovala 

vedeniu mesta. Štatút je materiál, ku ktorému sa vieme vrátiť v januári. Vieme ho ešte 

lepšie urobiť, pretože sa ukázalo, že chýba nám tam možno ten daňový mix, čo by bola 

ešte lepšia stabilita. Pretože dane sme navýšili za pár rokov z úrovne 20 mil. na 48 mil. 

Platia to daňový poplatníci, naši občania. Do mesta Košice máme bežné príjmy  

260 mil. EUR vrátane grantov bežných, nie kapitálových. A samostatné čisté bežne 

príjmy, čiže DPFO, daň z nehnuteľností a bez grantov je na úrovni takmer 190 mil. EUR. 

Opäť ak to prepočítame na %, ktoré ide na MČ, aby sa neskloňovalo, že to idú rádovo 

neviem aké finančné prostriedky. Áno, s ohľadom toho, že mesto má mestské podniky, 

organizácie ako napr. DPMK, Správa mestskej zelene, Mestská polícia, ZOO, Knižnica 

atď. Toto keď naskladáme, tak z tohto balíka sa ukrojujú veľké finančné prostriedky.  

Ak vyššia suma, tak musíme počítať s tým, že z nejakých položiek v rozpočte sa to bude 

musieť ubrať. Zmena štatútu vieme prečo bola robená, za akých okolností. Aj prokurátor 

vytkol, že môžeme si tam maľovať akúkoľvek sumu, pokiaľ to nie je zadefinované 

v štatúte v rámci rozpočtových zmien a opatrení sa tieto peniaze v bežnom rozpočte dajú 

presúvať. Čiže tento vzorec namodelovalo mesto na tie finančné prostriedky a na túto 

ekonomiku, ktorá momentálne je na stole. Nech sa páči, pán starosta Vrchota.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len poviem, 

že to %, ktoré ide MČ je približne 5 %. A poviem vám ešte jedno porovnanie a to hovoril 

aj predseda ZMOS-u pán Božik, že tie české samosprávy sú omnoho lepšie financované. 

Mňa to zaujalo, tak som si urobil taký prepočet, že ak by Košice mali príjem, porovnával 

som to teda na základe financií v Ostrave. Ak by Ostrava mala alebo ak by sme my mali 

to financovanie čo majú české samosprávy, tak ten príjem a rozpočet mesta je niekde  

na úrovni 540 mil. EUR. A keď sa bavíme, že my aktuálne máme 270 mil., tak aj keby 

všetky tieto financie, ktoré sa vydajú na fungovanie MČ, ktoré samozrejme robia svoje 

činnosti a aktivity, ak by sa toto úplne škrtlo, tak dostaneme 15 mil. EUR. Ale ten rozdiel 

financovania medzi SR a ČR je rozdiel 270 mil. EUR. To len pre informáciu. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, hlási sa pán starosta Krcho, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som trošku 

také zhrnutie, aby si uvedomovali kolegovia. Nejaký návrh dalo mesto Košice, kde sa 

pohybuje prerozdelenie na MČ nejakých 15,6 mil. EUR. Podľa návrhu pána Matouška by 

to mohlo byť na úrovni 17,18 mil. Je to rozdiel zhruba 1,5 mil. EUR. Z toho viac ako  

1,1 mil. pôjde len veľkých MČ, kde kompetencie v porovnaní s malými MČ sú 

neporovnateľné. Pretože malé MČ či sú peniaze alebo nie sú, musia zabezpečovať zimnú, 

letnú údržbu, verejné osvetlenie, všetko a nikto sa ich nepýta, či majú peniaze. To je jeden 

bod na zamyslenie, že keď tu bojujete o %, tak pre malé MČ to je nič. To keď si majú 

400 tis. rozdeliť 14 MČ, to je 30 tis., keby som každému išiel férovo. A pritom nárast pri 

ostatných, napr. pri MČ Západ by to bol nárast cez 220 tis. EUR. A druhá vec je, ak si 

porovnáme len počet obyvateľov, lebo stále to riešime a treba si uvedomiť, že to je dosť 

podstatná vec. Pretože rozvoj v malých MČ sa nezastavil, tam sa stavajú byty, pribúdajú 

chodníky, zeleň, verejné priestranstvá, o ktoré sa musíme my starať s tými peniazmi. Keď 

si zoberiem obdobie 2021-2023 je pokles obyvateľov vo veľkých MČ viac ako 3 tis. 
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Menovite: Sever -545, Ťahanovce -475, Juh -361, Nad Jazerom -378, KVP -350, 

Dargovských hrdinov -596 a Západ -710. Čiže to sú ďalšie čísla, kde keď chceme 

fungovať reálne a spravodlivo, tak tie % nie sú spravodlivé. Pretože viac by som 

očakával, že tým MČ, ktoré majú tú kompetenciu a aby som bol férový tak k tým malým 

MČ pripočítať aj Sídlisko KVP, pretože má kompetencie ako malé MČ, až na verejné 

osvetlenie. Čiže pri tých % by som absolútne nebol proti, keby aj KVP malo mať viacej, 

pretože kompetencie vykonáva tak isto, ako malé MČ. Čiže nárast je v malých MČ, 

pribúdajú chodníky, cesty, verejná zeleň, ale peniaze nám nepribúdajú v takom pomere. 

A zmizla otázka kompetencií, treba riešiť kompetencie na veľkých MČ a nech ukážu ako 

to robiť a koľko peňazí na to potrebujú, lebo zatiaľ to nevieme. V roku 2023 išli MČ 

necelých 12 mil. EUR. V roku 2024 to bolo 15,3 mil. Teraz pýtame 17,1 mil. To znamená 

za 3 roky je nárast 5,5 mil. EUR. Čo dostávame viacej a mesto pritom toľko nedostávalo. 

Čiže reálne, keď sa na to pozrieme, ja som za. Chceme viac peňazí, ale z čoho, keď na to 

peniaze nie sú. A keď už chceme viacej, tak buďme féroví medzi veľkými a malými MČ, 

čo sa týka kompetencií, lebo na to sa zabúda. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pánovi starostovi za príspevok.  

Pán starosta Petrík.  

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Faktická poznámka. Ja len pre pripomenutie. Nejak sa 

nezohľadňuje ten fakt, pre starostov MČ ja nič v zlom, len si uvedomte jednu vec. 

Spočítajte si, koľko daní zoberie mesto z našich, keby sme boli my samostatné obce, 

koľko daní zoberie mesto a všetky tieto peniaze sa využívajú na rozvoj mesta,  

tzn. veľkých MČ. Ja poviem za Šacu, podľa hrubých výpočtov, keby Šaca bola 

samostatné mesto by sa pohybovala medzi 14-15 mil. EUR. To je fakt. My, dostaneme 

od mesta 850 tis. To je 6 % z toho, čo mesto dostane za našu MČ. Odkedy som sa starosta 

a aj predtým, mesto ani jednu investíciu do našej MČ neurobilo. Ja to len pripomínam,  

ja sa nechcem hádať o prerozdeľovaní atď. Ale treba brať do úvahy aj tieto fakty.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán zástupca, máš slovo, potom pani starostka Súkeníková. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Faktická poznámka. Ďakujem 

pekne. Michal, ty si tu spomínal KVP. Podľa toho všetkého čo si spomínal, by sme mali 

byť tiež minimálne na úrovni 28 %, keď máme tieto kompetencie, ale spadáme  

do inakšieho balíku. Tie %, ktoré tu tak máme a ako ich prezentujeme, ja hovorím, že 

treba každú jednu kompetenciu oceniť nejakou sumou, treba si určiť nejaké koeficienty 

pre jednotlivé plochy, ktoré sú. Poďme sa baviť o daných veciach. Máme 2 roky. 

Predpokladám, že o 2 roky bude možno nejaký úplne iný model v rámci toho. Záleží to 

od nás a prial by som si, aby sme si ten model prijali my a nerozhodli o nás v Bratislave. 

Takže sa poďme baviť o týchto veciach otvorene. Len jedna vec súvisí s o 2 roky novým 

modelom. Máme možnosť ešte riešiť model pre rok 2025 a 2026. Teraz sedíme tu, aby 

sme riešili model pre rok 2025. Momentálne tu sedíme, že ideme deliť nejaké %, ktoré sú 

tam dané nie na základe exaktných čísel, ale na základe nejakých %, ktoré sú pridelené. 

Na ďalšej strane, keď sa pozriem na to, ako rástli podielové dane a keď si to porovnám aj 

s FAST CARE-om, ktorý bol pridelený len MČ, ale pozabudli sme, že v roku 2023, keď 

prišiel FAST CARE, že mesto dostalo dorovnávku 1,9 mil. EUR za energie, z ktorých 

nám nedalo ani korunu. 2 mil. EUR za dorovnanie platov a valorizácie zamestnancov, 

z ktorých nám nedalo ani korunu. To znamená, že aj mesto dostalo peniaze. A nebudem 

sa baviť o rokoch predchádzajúcich predtým, keď nám mesto z dorovnávky, ktoré mesto 

dostalo nám nedalo taktiež ani korunu. Čiže myslím si, že táto téma o FAST CARE 
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a dorovnávkach je uzatvorená a som rád, že mesto teraz našlo v sebe chochmes a napriek 

tomu, že priši tie peniaze ako dotácie pre mesto Košice sa s nami ide podeliť. Ďakujem 

pekne.  

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Faktická poznámka. Chcela by som podotknúť, že 

v roku 2023 sú preto nižšie podielové dane, lebo sme sa vzdali účelových dotácií 

z dôvodu FAST CARE. Pričom v roku 2021 a 2022 myslím, že boli aj dotácie na čistotu 

a údržbu od mesta Košice. A možno veľké MČ majú úbytok obyvateľov, ale čo sa týka 

trvalého pobytu a tak isto tie byty nie sú prázdne. Máme aj nelegálne osady, kde sú 

občania z iných MČ. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Balčík.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ďakujem pekne za slovo. V plnej miere sa 

stotožňujem s tým, čo povedal pán starosta Petrík a pán starosta Krcho, ale zase na druhej 

strane názorové nezhody medzi nami môžu viesť, resp. vedú niekomu inému na to, aby 

spochybňoval samotnú existenciu a opodstatnenosť existencie MČ. Áno, na jednej strane 

si samozrejme uvedomujem to, že nikto z nás nemá dostatok peňazí, ale na druhej strane 

si tiež uvedomujem reálne možnosti mesta Košice čo sa týka poukázania prostriedkov  

do rozpočtov MČ. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za príspevok. Pán starosta Janko Nigut, 

nech sa páči.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. 

Naozaj by trebalo, aby sme sa tu troška takto nenapádali, aby sme zalovili inde. A bol by 

som rád, keby či už MZ alebo vedenie mesta atakovalo so svojimi požiadavkami trošku 

vládu alebo možno nejakými verejnými vystúpeniami. Naozaj si myslím, že podielové 

dane na osobu v meste Košice sú nízke a preto sa tu my rozoberáme na drobné, čo nerobí 

dobre ani pre našich občanov a ani pre nás samotných a našu prácu. Takže bol by som 

rád, keby sme vedeli buď ako RS alebo ako poslanci mesta alebo primátor s vedením 

mesta trošku možno atakovať práve vládu, resp. aj prípadne cez združenie obcí a miest, 

aby sa ten koeficient navýšil. Ja si myslím, že tak isto ako mesto Bratislava a tým, že je 

hlavným mestom má nejaké iné koeficienty navýšenia, aby taká konštanta vznikla aj  

pre mesto Košice. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Pán riaditeľ chce reagovať. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Môžem potvrdiť, že pravidelne sa snažíme komunikovať 

s Ministerstvom financií ohľadne koeficientu, ktorý pripadá k mestu alebo ako sa 

vypočítava. Opakovane aj na zmenu klimatických podmienok otvárame otázku 

koeficientu nadmorskej výšky, čo momentálne rozbehli aj obce na juhu Slovenska. 

V každom prípade sme dostali odpoveď: Balík, ktorý sa prerozdeľuje je jasne daný.  

Čiže ak vám pridáme, musíme iným zobrať a na toto zhoda medzi samosprávami nie je. 

Pretože každý má málo. Čiže narážame pri akejkoľvek komunikácií práve na to, že áno, 

máte pravdu, čo sa týka kompetencií, prerozdelenia, prepočtu všetkých náležitostí, ale 

momentálne nie je politická vôľa na to, aby sa otvárala otázka prerozdelenia a výpočtu 

vzorca, ktorý momentálne funguje. A je jasne nespravodlivý a zvýhodňuje niektoré 

samosprávy. Na tom sa asi zhodneme.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán starosta Kavuľa.  

 

p. Kavuľa, starosta MČ Košice – Pereš: Faktická poznámka. Pekný dobrý deň. Všetci, tak ako 

tu sedíme, máme nejaké náležité vzdelanie. Ja som absolvent prírodovedeckej fakulty, 

mám 4 štátnice z rôznych matematických disciplín. Chcem upozorniť tých, ktorí tu 

narábajú s rôznymi %, rôznymi odtrhnutými číslami od reality, ktoré nie sú nijako kryté. 

To čo tu povedal Mišo, Dano, Maťo a aj pani predsedníčka sú východiská, ktoré musíte 

mať pri výpočte a použitím nejakých % na zreteli. Preto, aby sme už ďalej zbytočne 

nerozprávali ja za seba navrhujem, aby RS prijala uznesenie na zajtrajšie rokovanie s tou 

tabuľkou ako to vypočítalo mesto. Netreba si kresliť toľko nezmyselných vecí. Každý 

chce mať vyšší rozpočet, ale prosím vás, v tejto chvíli na Slovensku už je okolo 110 obcí 

a miest, ktoré majú schválený rozpočet. Viete prečo? Pretože ide silné obdobie na 

eurofondy. Aj to, čo tu hovoril pán primátor minule, budeme zase zabrzdení. Ja nie som 

poslanec MZ, ale všetkých vás ako tu ste, prosím, schváľme aspoň teda, určite nie ideálny, 

ale tento návrh tak, ako je, ako ho predložilo mesto, ako to má spočítané. A nerobme už 

ďalej cirkus. Neprihrávajme loptičku na druhú stranu. To je všetko. Ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Máš úplnú pravdu, neklásť si polená, 

nezávidieť si, podporovať sa, kolegov navzájom. Nech sa páči, pán starosta Michal 

Krcho. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Záverom by som možno 

nejaký návrh, ktorý nie je predložený samostatne, ale možno skôr na takú diskusiu, či by 

sme sa aj týmto smerom vedeli pohnúť a nájsť zhodu. Ak by som si zobral návrh pána 

Matoušeka a návrh mesta Košice. Teraz, keby som išiel, ako kolega hovorí, že okej,  

1 návrh hovorí 12 %, mesto 10,8 %, tak by bolo 11 %. Čo sa týka KVP s prihliadnutím 

na kompetencie tak nebude 15 %, ako je teraz, nebude 18 %, ale bude 17 %. Čo sa týka 

Luníka IX, tak tam by išlo z 12 % na 14 %, nie na 15 %. Pri malých MČ prihliadnuc  

na kompetencie čo máme by bolo 33 %, to sú malé čísla v desaťtisícoch, ale nám to 

pomôže. Ak by som toto preklenul, tak sme na úrovni 16,1 mil. EUR. To je nárast  

o 500 tis. +- oproti tomu, čo navrhuje momentálne mesto. Tých 500 tis. ja by som si vedel 

predstaviť, že tým, aby bola istota, že tie peniaze ostanú v mestskom majetku, na rozvoj 

mesta a MČ, je taká úvaha, že v položke Programe 5 Doprava sú vyčlenené peniaze  

na súvislé opravy chodníkov a ciest. Z tadiaľ by som zobral 500 tis., ktoré by som 

presunul transferom medzi jednotlivé MČ. To znamená, že peniaze stále ostávajú v jednej 

kase. MČ bude zaviazaná, že tie peniaze musí použiť do majetku mesta, či už na opravu 

chodníka alebo niečoho iného. Je to otázka 20-30 tis. pre MČ. Aj takáto je cesta. Nebudem 

to mať v rámci podielových daní, ale bol by to transfer. A bolo by to aj férové voči mestu, 

že no, tak či tak by mesto do toho investovalo pri dobrej vôli. A druhá vec, príjmová časť 

uvažuje z prognózou, ktorá hovorí Rada pre rozpočtovú zodpovednosť spriemerovaná 

s tým, čo hovorí Ministerstvo financií. Tak dajme prognózu Ministerstva financií, ktoré 

je o 1,2 mil. lepšia, ako to, čo dáva teraz mesto Košice. Stále maľujeme to číslo, lebo 

nevieme aké to číslo reálne bude, ale lepšie to bude vyzerať a lepšie sa budú deliť %, keď 

tam bude suma 108,7 mil., ktoré je reálne dostupné. Čiže aj to je jedna z možností.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poprosím pána riaditeľa.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja si dovolím byť v tomto trošku opatrný pri nastavovaní čísla z ktorého 

vychádzame. My sme sa snažili maximálne zodpovedne vychádzať takého priemeru, 

ktoré dávala Rada pre rozpočtovú zodpovednosť a Ministerstva financií. Z dlhodobého 
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hľadiska vidíte, že čísla, s ktorými počíta Ministerstvo financií sa nenapĺňajú. A preto 

mesto sa snaží byť maximálne konzervatívne vo svojich odhadoch, čo sa aj potvrdilo  

pri príprave tohto rozpočtu a aj minulého, kde sme sa trafili v tých príjmoch. A ak by sme 

sa tento rok nepodelili s MČ o tú dotáciu, ktorá prišla, tak sa dostaneme na tie čísla, 

o ktorých hovorí rozpočet 129 mil. Takto budeme niekde 500-600 tis. pod týmto 

odhadom. Čiže v tomto by som bol naozaj opatrný. Aj 2 roky dozadu napriek tomu, že 

sme hovorili, že nie je dobré nafukovať ten rozpočet, že máme pochybnosti, že sa to 

nenaplní sa to v roku 2023 udialo presne takto. Áno vychádzame z určitých čísel 

a snažíme sa nájsť taký konzervatívny prístup. Nechceme vám sľubovať, lebo mohli sme 

nakresliť podstatne vyššie čísla na príjmovej stránke, ale mali by sme potom od začiatku 

problém a museli by sme revidovať rozpočet.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Uzatváram túto debatu. Zajtra je MZ, 

momentálne nemáme žiaden iný pozmeňujúci návrh, nebolo nič predložené. Takže 

dávam hlasovať: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať Návrh 

na zmenu Štatútu mesta Košice - prerozdelenie výnosu dane z príjmu pre mestské časti, 

podľa predloženého návrhu mesta Košice. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 3 -  za: 10, proti: 0, zdržali sa: 7 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že unesenie nebolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 2 

Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy „Podpora a rozvoj výskumu, vývoja a 

inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe“, kód 

výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme tu ešte doplnený bod. Pán riaditeľ ho v stručnosti 

vysvetlí.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Jedná sa o bod, ktorý bol zaradený na základe aktuálne vypísanej výzvy, 

kde je termín na predloženie žiadosti do konca tohto mesiaca. Boli sme požiadaní TUKE, 

resp. Fakulta materiálov, metalurgie a recyklácie o spoluúčasť v projekte. Súčasťou je 

v tom aj spoločnosť Matsuko. Jedná sa o projekt tzv. dekarbonizácie a vzdelávania 

v rámci transformácie. Čiže mesto je ako partner tohto projektu a preto vás poprosím, aby 

sme tento projekt schválili, aby mohli naši partneri podať do konca mesiaca svoju žiadosť.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže kolegovia, rozprava je otvorená k tomuto bodu.  

Ak sa nikto nehlási, dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiál 

„Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy „Podpora a rozvoj výskumu, vývoja  

a inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe“,  

kód výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST“. Nech sa páči, prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 4 -  za: 16, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že unesenie bolo schválené.  

- - - 
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Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sme v bode Rôzne a vítam medzi nami pána primátora, 

ktorý prišiel síce na záver, ale mal rokovania a aj tlačovku. Mali sme tu búrlivú diskusiu 

k štatútu. Možno sme už mnohí zničení a unavení všetkými udalosťami. Čo sa týka 

štatútu ešte sú tu nejaké návrhy v %, nejaké maličké úpravy v desatinných miestach.  

Je to ešte na diskusiu s mestom Košice. Štatút ako taký neprešiel RS. V bode Rôzne som 

s vami chcela v stručnosti prejsť prezentáciu. Je to bod, ktorý je zameraný na MČ.  

Je to správa MČ o svojich činnostiach, keďže dlhodobo sme atakovaní z rôznych strán, 

že MČ nič nerobia. Je to ideálny priestor na určitú sumarizáciu a predstavenie, pretože 

mnohokrát ani o sebe navzájom nevieme, čo konkrétne v daných MČ robíme. Na každom 

MZ je priestor pre MČ, teda keď nie sme viditeľní a tu je priestor, aby sme verejnosť 

informovali, čo sa v tých MČ robí. Má niekto niečo ešte v bode Rôzne? Dobre a ešte 

jedna vec. Na ďalšiu RS príde pán riaditeľ Úradu práce, pani Popríková, riaditeľka Správy 

mestskej zelene. Potom prišla ešte jedna požiadavka, to ešte spracujem. Dobre kolegovia, 

ďakujem veľmi pekne za vašu účasť a pekný deň prajem.  
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Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

27. (mimoriadne) rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 10.12.2024 

Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

JUDr. Ing. Miloš Ihnát...........................................................................podpísal dňa: 11.02.2025 

 

 

Ing. Gabriel Krištof................................................................................podpísal dňa: 24.01.2025 

 

 



 13  

 

Obsah: 

 

1  Úvod rokovania, Overovatelia zápisnice, K programu rokovania 

2 Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice – prerozdelenie výnosu dane z príjmu pre mestské 

časti 

10 Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy „Podpora a rozvoj výskumu, vývoja a 

inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe“, kód 

výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST. 

11 Rôzne 

12 Záver rokovania 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


